
Should the sex industry be legalized? 
ျပည့္တန္ဆာလုပ္ခြင့္ကုိ တရား၀င္ခြင့္ျပဳသင့္သလား? 

SEG I 
“ျပည့္တန္ဆာတိုက္ဖ်က္ေရးဥပေဒေၾကာင့္ အဖမ္းဆီးရွိခဲ့တယ္။ ဒီႏိွပ္ကြပ္ေရးဥပေဒေၾကာင့္ ျပည့္တန္ဆာ 

ေလ်ာ့က်သြားတာ မေတြ ့ရဘဲ အက်ိဳးဆက္က ခြဲျခားမွဳ၊ ႏိွမ့္ခ်မွဳ န ဲ ့ အၾကမ္းဖက္မွဳေတြ ေခါင္းပုံျဖတ္တာေတြ 

လူကုန္ကူးတာေတြကုိ  HIV ကာကြယ္ေရးလုပ္ခဲ့တာကာလတစ္ေလ်ာက္လံုး ၾကံဳခဲ့ရတယ္။ ေတြ ့ခဲ့ရတယ္။” 

ေဒၚႏြယ္ဇင္၀င္း ( အမႈေဆာင္ဒါရုိက္တာ၊ ျပည္ၾကီးခင္အဖြ ဲ့) 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

“ျမန္မာျပည္မွာ အမ်ိဳးဂုဏ္ ဇာတိဂုဏ္ဆုိတာ ရွိတယ္။ ဇာတိပုညဂုဏ္မာနကုိ ေစာင့္ထိန္းဖုိ ့လုိတယ္။ ဒီမ်ိဳးကုိ 

ခြင့္မျပဳသင့္ဘူး။ “ 

စာေရးဆရာ ေနစုိးထက္ 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

“ ဒီလုိလုပ္ေနရတာ ေပ်ာ္သလားေဘဘီ” လုိ ့ဒီအလုပ္ကိုလုပ္ေနတ့ဲမိန္းကေလးေတြကုိ ေမးၾကည့္။ ေသခ်ာတယ္ 

သူတုိ ့ေပ်ာ္ေနတယ္လုိ ့ ဘယ္သူမွေျဖမွာမဟုတ္ပါဘူး။” 

ေဒါက္တာစုိးႏုိင္ ၊( အမွဳေဆာင္ဒါရုိက္တာ၊ Alliance Myanmar@ မဟာမိတ္ ) 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

“ဒီလုိအလုပ္မ်ိဳးက ရုန္းမထြက္နိုင္တဲ့သူေတြကို ဘယ္လုိကာကြယ္မွဳေပးမလဲ။ ဒီအလုပ္ကို ဘယ္သူမွ 

ေပ်ာ္ေမြ ့မေနပါဘူး။ မ်ိဳးရုိးဂုဏ္ဇာတိဂုဏ္ကုိလူတိုင္းထိန္းသိမ္းခ်င္ပါတယ္။ ဒါေပမယ့္ က်မတုိ ့ငတ္ေနတ့ဲ အခ်ိန ္

မွာ ဘယ္သူထိန္းသိမ္းမလဲ။ သားသမီးေတြ ကုိယ့္ေၾကာင့္နာမည္ပ်က္မွာကုိ သူတုိ ့လည္းစုိးရိမ္ပါတယ္။” 

ေနာ္သာ၀ါး    (ညႊန္ၾကားေရးမွဴး၊ အမ်ိဳးသမီးမ်ားဖြံျဖိဳးတုိးတက္ေရး ဌာနခြ ဲ
လူမွဳ၀န္ထမ္းဦးစီးဌာန ) 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 



SEG II 

“တရား၀င္ခြင့္ျပဳသင့္တယ္။ အစုိးရကို ဒီလုပ္ငန္းေတြက တရား၀င္အခြန္ေဆာင္မယ္။ က်န္းမာေရး 

ေစာင့္ေရွာက္မွဳ ေတြေပးရမယ္။ဒါက အသက္ေမြး၀မ္းေၾကာင္း လုပ္ငန္းတစ္ခုပါ။ က်ေနာ္အျမင္အရ 

ျပည့္တန္ဆာလုပ္ငန္းရဲ ့အဓိက စားသုံးသူဟာ အမ်ိဳးသားေတြျဖစ္ေနတယ္။ ျဖစ္ႏိုင္ရင ္  မိန္းမေတြကုိ ပစ္မွတ္ 

ထားတ့ဲ လိင္လုပ္ငန္းကုိေတာင္ လပ္ုေစခ်င္တယ္။ က်ားမသဘာ၀အရ လိင္ကိစၥဆုိတာ လူတုိင္း 

မကင္းလြတ္ႏိုင္ဘူး။”  

အထူးဧည့္သည္ ၊ကုိထူးေက်ာ္၀င္း( စာေရးဆရာ၊ လူ ့အခြင့္အေရးတက္ၾကြလွဳပ္ရွားသူ ) 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

SEG III 

“ေထာင္က်ရင္ေတာင္ သူတုိ ့က အႏိွမ္ခံလူစားထဲမွာပါတယ္။ ေထာင္ကျပန္လြတ္္လာရင္လည္း သူတုိ ့က 

ဒီေနရာ မသြားနဲ ့ဆုိ မသြားရဘူး။ သြားရင္ အဖမ္းခံရျပန္တယ္။ ဒါေတြဟာ က်မတုိ ့ႏိုင္ငံရ ့ဲစီးပြားေရးမေကာင္းလုိ ့ 

ဒီျပႆနာေတြ ပုိမ်ားလာတယ္လုိ ့က်မျမင္တယ္။ သူတုိ ့အတြက္လိုအပ္တာက အကာကြယ္ေပးတ့ဲဥပေဒပါ။”  

အထူးဧည့္သည္၊ ေနာ္အုန္းလွ (ဒီမုိကေရစီႏွင့္အမ်ိဳးသမီးျငိမ္းခ်မ္းေရးအဖြဲ ့) 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

“သူတုိ ့မွာလုံျခံဳမွဳမရွိဘူး။ အကာကြယ္မဲ့ေနတယ္။ သူတုိ ့ကို ပါ၀ါၾကီးတ့ဲအဖြဲ ့ေတြက အၾကမ္းဖက္ျပီး 

သူတုိ ့မျဖစ္ခ်င္ပ ဲ ျဖစ္ရတာမ်ိဳး၊ လူကုန္ကူးခံရတာမ်ိဳးေတြ အမ်ားၾကီးရိွတယ္။ တခါေလာက္အဖမ္းခံရျပီဆုိရင္ 

ဒီလူေတြ သူ ့ဘာသာသူေကာင္းေရာင္းေကာင္း၀ယ္လုပ္ေနရင္လည္း မေကာင္းဘူးလုိ ့အထင္ခံရတယ္။ 

ဒါေၾကာင့္ မထူးးဇာတ္ခင္းၾကတယ္။”  

အထူးဧည့္သည္ ၊ ေဒၚကက္သလင္းသိန္း ( အမ်ိဳးသမီးအဖြ ဲ့ကြန္ရက္ WON ) 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

“ေတာ္ေတာ္မ်ားကေတာ့ ျပည့္တန္ဆာေတြကုိ ႏွလံုးသားနဲ ့မၾကည့္တတ္ၾကဘူး။ ဘာလို ့လဲဆုိေတာ့ 

တကယ္ဆင္းရဲျပီး တကယ္ဒုကၡေရာက္ေနတဲ့သူေတြရဲ ့ေနာက္ခံေတြကုိ မေလ့လာမိၾကလုိ ့ဒီလိုလုပ္ေဆာင္မွဳ 

မ်ိဳးက ေကာင္းတယ္မေကာင္းဘူး ျငင္းခုံေနၾကတာပါ။”  

ပရိသတ္၊ မႏွင္းႏွင္းယု ( Alliance Myanmar @ မဟာမိတ္) 



--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 


